
EESTI KIRJAKEELE OLULISI REEGLEID

Aa  Bb  Dd  Ee  Ff  Gg  Hh  Ii  Jj 

Kk  Ll  Mm  Nn  Oo  Pp  Rr  Ss  Šš  Zz  Žž

Tt  Uu  Vv  Õõ  Ää  Öö Üü
Tähed Ff, Šš, Zz ja Žž esinevad ainult võõrsõnades. 
Tähed Cc, Č č, Qq, Ww, Xx, Yy on võõrsõnades ja -nimedes.

Eesti tähestik:

NIMISÕNA: Kes? Mis?

laps, õpetaja, laud, vihm

OMADUSSÕNA: Missugune?

soe, suur, valge, rõõmus

TEGUSÕNA: Mida tegema? Mida teha?

lugema, laulma, sööma, lugeda, süüa

Mida teeb? Sõna lõpus -b.

sööb, magab, leiab, jookseb

Mida teevad? Sõna lõpus -vad.

söövad, magavad, leiavad, jooksevad

Mitmuse lõpp on -d.

koerad, lapsed, õunad, ranitsad

Kellesse? Millesse? Sõna lõpus -sse.

isasse, vennasse, pinalisse, vihikusse

Kellega? Millega? Sõna lõpus -ga.

sõbraga, koeraga, bussiga, pliiatsiga

Kelleta? Milleta? Sõna lõpus -ta.

emata, sõbrata, autota, raamatuta

s ja h kõrvale kirjutan tavaliselt k, p, t :

kuskil, lapsed, kastan, kaksikud, sohki, lahti, kohta, sahtel

h sõna alguses kirjutan, kuigi seda sageli ei hääldata.

hell, hobune, hammas, habras 

h sõna alguses võib muuta sõna tähendust.

arv – harv, ala – hala, arutama – harutama, allikas – hallikas

g, b, d, k, p, t sõna alguses võib muuta sõna tähendust. 

pass – bass, pluus – bluus, kild – gild, keiser – geiser

Suurt algustähte kasutan lause alguses ja nimede kirjutamisel. 

Minu sõbra koer Pontu sööb kohupiima.

Koma ei pane:

ja
ning
ega
ehk
või
kui ka

Ma ei soovi suppi ega magustoitu. 

Talvel saab nii suusatada kui ka 
uisutada.

Täishäälikud:

a    e    i    o    u    õ    ä    ö    ü

Kaashäälikud:

l   m   n   r   s   v   h   j       (g   b   d)   k   p   t 

suluta kaashäälikud                       sulghäälikud

TÄISHÄÄLIKUÜHEND: kui ühes silbis asub kõrvuti kaks 
erinevat täishäälikut, siis kirjutan mõlemad ühe tähega.

peale, leiba, laineid, köisi, nõelas, käes, loevad

KAASHÄÄLIKUÜHEND: kui sõnas on kõrvuti erinevad 
kaashäälikud, siis kirjutan kõik ühe tähega.

pilvi, linlane, kümnes, mõtlik, samblas, kinkis, plaksutas

et
siis
kuid
vaid
aga
sest
kui

Jooksin, sest mul oli kiire.

Hunt on suur, aga hiir on väike.

Panen koma:


